



L'Université d'Orléans

Un campus européen pour étudier et vivre
a european campus for international study

MASTER Lettres, Langues et Affaires Internationales Parcours LAME - Langues Affaires et Management Européen

Objectives

The Master's degree in Languages, International Business and European Management offers non-francophone students the opportunity to acquire fundamental knowledge in subjects such as European management, financial management, European law and European Business law. Students also follow an intensive French language program.

The course is taught in English either by teachers from the University of Orleans or by visiting professors from partnering universities in Europe or elsewhere.

Le master Langues, Affaires et Management Européen vise à offrir à des étudiants non-francophones l'opportunité d'acquérir les connaissances fondamentales dans des domaines tels le management européen, la finance internationale, le droit communautaire. Les étudiants suivent également des cours intensifs de langue française. Les cours sont enseignés en anglais par des professeurs de l'Université d'Orléans ou par des professeurs de nos universités partenaires aussi bien en Europe que hors Europe.

Professional openings

On completion of the master's program students will be able to work in an international context in companies engaged in business with European companies or in European companies operating on an international scale.

Après obtention du diplôme, les étudiants seront capables de travailler dans un cadre international dans des entreprises qui ont des relations commerciales avec l'Europe ou dans des entreprises européennes qui opèrent à l'échelle internationale.

Admission criteria

Students eligible for master 1 in LAME:
Students who have a Bachelors degree

in Languages, Humanities and Social, Sciences, Management, Law, Economics, Students with at least an upper intermediate level in English (216 TOEFL), Students whose mother tongue is not French.

Les étudiants éligibles pour le master 1 LAME : Les étudiants qui ont une licence en Langues, Sciences Humaines ou Sciences sociales, management, droit, économie...

*Les étudiants qui ont un niveau intermédiaire supérieur en anglais (216 au TOEFL)
Les étudiants dont la langue maternelle n'est pas le Français.*

Students eligible for master 1 in LAME:
application form for students from the first year of the master LAME :

Students with at least an upper intermediate level in English (216 TOEFL)
Students whose mother tongue is not French. Students from other masters degrees are encouraged to start from the first year of the Master LAME degree.

Sélection sur dossier : les étudiants éligibles pour le master 2 LAME : Les étudiants issus du master 1 LAME, les étudiants qui ont un niveau intermédiaire supérieur en anglais (216 au TOEFL), les étudiants dont la langue maternelle n'est pas le Français. Les étudiants venant d'autres masters sont encouragés à s'inscrire en 1ère année du Master LAME.

Courses

Semester 1

- > Languages (Business English, Civilisation, French)
- > European business environment (Introduction to European law, European institutional systems, European economic environment)
- > Management (Organizational theory and labour relations, Project management)
- > Professional and research dimensions (Séminaire de complément, Forum professionnel et recherche)

Semestre 2

- > Languages (Business English, French, Civilisation)
- > European business environment (European business law, European economic history)
- > Management (Quality control, International banking management, Financial analysis and risk management, Culture staff and management)
- > Professional and research dimensions (Séminaire de complément, Forum professionnel et recherche)
- > Stage

Semestre 3

- > Languages (Business English, French, Computing)
- > International business environment (European business law, internationalization strategy, European legal culture, European accounting systems)
- > Professional and research dimensions (Séminaire d'ouverture, Séminaires de complément, Forum professionnel et recherche, Job seeking workshop)

Semestre 4

- > Internship in a French company (3-6 months)

Course coordinators :

Greg Thompson
greg.thompson@univ-orleans.fr

Jeffrey Hopes
jeffrey.hopes@univ-orleans.fr

For applications, please contact the registration department :
Tel : 02 38 49 47 13
masters.llsh@univ-orleans.fr